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Møde den: 29. oktober 2015 kl. 13.00-16.00 

Deltagere: Niels Trolle Andersen, Annette Bachmann, Ask Vest Christian-

sen, Charlotte Delmar, Helle Terkildsen Maindal, Søren  Kjærgaard, Klavs 

Madsen, Kim Overvad, Annelli Sandbæk, 

Torben Sigsgaard 

Kl. 14.00-15.30 Dekan Allan Flyvbjerg deltager 

Afbud: Claus Vinther Nielsen, Klavs Madsen gik kl. 14.15. 

 

 

 

NOTAT  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Til drøftelse: 30 minutters forberedelse til mødet med Allan  

Søren deltager ikke. 

2. Til orientering: Proces for indledende drøftelser med sekti-

onsledere med henblik på fokusering og afklaring af fælles mål 

Baggrundsmateriale, der fremsendes: 

Oversigt over bevillinger 

Oversigt over peer reviewed publikationer 

Oversigt over ph.d.-studerende 

Oversigt over undervisningsforpligtelser 

Oversigt over administrative forpligtelser 

3. Til drøftelse: Dekanen deltager i diskussion om økonomi og 

incitamentstrukturer 

Dekanen deltager i diskussion vedrørende incitamentstruktur og ramme-

vilkårene for AU og Fakultetet 

4.Til godkendelse: Lektorat i Sundhedsfremme og forebyggelse 

Opslag i forbindelse med udløb af adjunktur (vedlagt) 

5. Til orientering 

a) MUS afholdelse 

b) Proces omkring videnskabelige ansættelser 

c) Julefrokost 

6. Eventuelt 

 

Ad 1. Forberedelse af mødet med Allan 

Mødet med Allan blev forberedt med Ask som facilitator. 

Der blev prioriteret punkter, som ønskedes drøftet med dekanen: 

Økonomi:    Hvorfor større resultatkrav?  
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Hvad er baggrunden for besparelserne 
- Er der et underskud et eller andet sted? 

- Basisbevillingen stiger ikke selv om aktiviteterne stiger 

- Omkostningerne til administration stiger 

Hvad går betalingen til front og backoffice til? 

 

Det er institutledelsens ønske at have gennemskuelighed og medindflydel-

se på prioriteringer. 

 

Ad 2. Søren orienterede om de kommende møder med sektions-

lederne. Udgangspunktet tages i de oversigter, der udsendes: 

Oversigt over bevillinger 

Oversigt over peer reviewed publikationer 

Oversigt over ph.d.-studerende 

Oversigt over undervisningsforpligtelser 

Oversigt over administrative forpligtelser 

Det tidligere udarbejdede bemandingsdokument. 

Baggrunden for møderne er en fokusering af aktivitererne ved Instituttet 

herunder besparelser. 

Der er et meget stort behov for klare medlinger om beslutninger om be-

sparelse, så der ikke spreder sig tiltagende frustration blandt medarbej-

derne. Det er endvidere vigtigt, at  ledelsesgruppen signalereer opbakning 

til beslutningerne.  

 

Ad 3. Møde med Allan Flyvbjerg 

Dekanen fremlagde den ny æra, som Universiteterne er på vej ind i. Der er 

tale om tilpasninger til fremdriftsreform, akkreditering og ompriorite-

ringsbidrag samt sparekrav på forskningen. Det er altså både uddannel-

ses- og forskningsområdet, der er under pres. 

På økonomiområdet arbejdes der med at kunne overføre under og over-

skud og nye debiteringsnøgler. Der arbejdes med gennemsigtighed og 

transparens. Uni-led ønsker en incitamentsdrevet model. Overordnet set 

er man dog nødt til at gå på kompromis med nogle punkter, som kan 

ramme ”uretfærdigt” 

På fakultetsniveau arbejdes der med tættere dialog og opfølgning på øko-

nomien. Der er nedsat en arbejdsgruppe bestående af institutlederne på 

hhv. IFS, Biomedicin og Klinisk Medicin, som skal komme med et bud på, 

hvordan gældende debiteringsnøgler sker på et bedre og mere sikkeret 

grundlag, ligesom det bør tilstræbes at det sker efter en simpel og transpa-

rent metode. Gruppen skal melde tilbage til fakultetsledelsen i løbet af ef-

teråret.  

Der er endvidere særligt fokus på uddannelsesøkonomien.  
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¼ del af instituttets samlede indtægt går tilbage til fakultetet. Der var fra 

sektionsledergruppen et ønske om at reducere dette beløb så meget som 

muligt,  men det koster at have kvalitet i administrationen. Der er dog et 

ønske fra ledelsesgruppen om at blive inddraget i beslutninger om admi-

nistrativ understøttelse og andre tiltag til aktiviteter.  

Instituttet skal fremadrettet skære noget væk. Der skal optimeres og ses 

på indtægtsmuligheder, og endvidere skal vi have et råderum.  

Visionerne skal komme fra sektionerne. Allan kommer ikke med den. 

Allan vil gerne have en dialog med de faglige miljøer ved et senere møde.  

Økonomi og strategi hænger unægtelig sammen. Usikkerheden i økono-

mien ligger på institutniveauet.  

Opsummerende: Mødet blev afholdt på baggrund af frustration over den 

økonomiske situation på instituttet særligt de stigende resultatkrav. Der 

blev fra dekanen lovet større transparens. Der vil blive holdt skarpt øje 

med økonomien. Deltagerkredsen fandt mødet værdifuldt.   

  

Ad 4. Stillingsopslag blev godkendt.  

 

Ad 5. Diverse til orientering 

Mus afholdelse er i gang. Punkter, der skal berøres, er undervisning og 

opkvalificering af den enkelte på VIP området.   

 

Der arbejdes med proces omkring videnskabelige ansættelser. 

Den endelige proces sendes til høring og godkendelse i institutledelsen. 

 

Julefrokosten konverteres til æbleskiver og glögg den 17. december kl. 

14.00-16.00. Arrangementet holdes i kantinen på Dalgas Avenue. Udmel-

des fredag den  30. oktober.  


